



Xi'an Jiaotong University Chinese Language program focuses on the development of international students' Chinese language foundation and communication skills. The program integrates the Chinese culture into the language teaching to cultivate international students' intercultural communication ability. The program will also help improve students' level of HSK examination.

PROGRAM INTRODUCTION

Duration

February, 2025 to July, 2025 (spring semester)
September, 2025 to February, 2026 (autumn semester)
September, 2025 to July, 2026 (autumn semester)
*The specific start time will be specified on the admission letter.

Application time

September 1, 2024 to December 31, 2024 (spring semester)
September 1, 2024 to June 30, 2025 (autumn semester)

Teaching Mode and Target

For students currently in China's mainland or students from countries that have opened study visa application, courses will be taken offline.

Fee Structure

1. Application fee: 500 RMB for self-fund, 800 RMB for scholarship. (NOT refundable)
2. Tuition fee: 1 semester: 8,000 RMB; 1 academic year: 15,000 RMB.
- *3. Insurance fee: 800 RMB/year.
- *4. Accommodation fee: the price varies with the room type you choose. Please refer to <http://sie.xjtu.edu.cn/en/SCHOLARSHIPS1/PAYMENT.htm>

**Insurance and accommodation fees are only for students studying in China.*

ELIGIBILITY AND APPLICATION DOCUMENTS

Eligibility

1. Above 18 years old, under 45 years old, in good health condition;
2. In possession of valid foreign ordinary passport

Application Documents

1. Valid ordinary passport
2. Proof of non-criminal record
3. Highest diploma (Chinese/English version)
4. Physical Examination Record for Foreigners and Blood Report (Please refer to the required format downloaded at http://sie.xjtu.edu.cn/en/Application_Guide/Data_Download.htm)
5. HSK transcript (if have)

**Applicants may be required to submit other documents.*

APPLICATION PROCEDURES

1. Visit online application system: <http://isso.xjtu.edu.cn/recruit/login>. Please keep an eye on system and email notifications.
2. Register and fill in the application information. Upload scanned application documents to the online application system.
3. Pay the application fee according to the notice. Pre-admitted students need to log in to the application system within the time specified to pay tuition fees in advance. If online payment is not available, the tuition fee should be transferred to the bank account of our university according to application notice, and the scanned remittance receipt should be uploaded to the system. Those who fail to pay the tuition fee in advance within the specified time will be disqualified.
4. Application completes after receiving tuition fees successfully and university will issue admission documents.

COURSE INSTRUCTION

Course Contents

1. Compulsory Course: Intensive Chinese Reading, Spoken Chinese, Chinese Listening, Chinese Reading and Chinese Writing.
2. Elective Course: Chinese Character Writing, Chinese Orthography, Calligraphy, Chinese Painting, Paper-Cutting Art, Chinese Folk Songs, Tai Ji, Business Chinese, Chinese Poetry, Ancient Literature, Modern and Contemporary Literature, History and Development of Chinese Characters, Appreciation of Film and Television, and Selection of Idioms, etc.
3. Language and cultural practices and various contests activities

Course Level

In order to accurately distinguish the Chinese proficiency of international students, School of International Education will arrange a Chinese proficiency test before the class starts, and classify students into classes according to their Chinese proficiency. The courses are divided into three levels: elementary level, intermediate level and advanced level. Students with outstanding Chinese proficiency can also learn related courses of Chinese language undergraduate major according to the specific situation. The class period is 20 periods per week.

The program level, course content and learning objectives are set as follows.

Level	Expected HSK Level	Course Content
Basic 1 (Class I)	HSK Level 2 or above	Comprehensive Chinese, Chinese Listening and Speaking, Chinese Culture -Elementary (Elective)
Basic 2 (Class II)	HSK Level 3 or above	
Intermediate 1 (Class III)	HSK Level 3 above or reach HSK Level 4	Comprehensive Chinese, Chinese Listening and Speaking, Chinese Reading and writing, Chinese Culture -Intermediate (Elective)
Intermediate 2 (Class IV)	HSK Level 4 above or reach HSK Level 5	
Advanced (Class V)	HSK Level 5 above	Comprehensive Chinese, Chinese Listening and Speaking, Chinese Reading and writing, Chinese Culture -Advanced (Elective)

Textbooks: Chinese Course (the third edition), Developing Chinese (the second edition) and self-compiled textbooks.

Assessment: The course evaluation will include written test or written and oral test. Total grade = 50% of usual grade+40% of final grade+10% of attendance and classroom performance.

PROGRAM FEATURES

Small class teaching: no more than 25 students in each class
Certificate of completion: A formal transcript and certificate of completion will be issued to students who have successfully completed their courses.

Contacts: jinfefei@xjtu.edu.cn



西安交通大学

留学生汉语 进修项目

2025





西安交通大学留学生汉语进修项目重在培养国际学生的汉语语言基础和交际沟通能力，并在语言教学中融入中国文化教学，培养学生的跨文化交际能力。同时，帮助学生在一定程度上提升 HSK 应试水平。

项目介绍

项目时间：

2025年2月-2025年7月（一学期，春季学期开学）
2025年9月-2026年2月（一学期，秋季学期开学）
2025年9月-2026年7月（一学年，秋季学期开学）

*具体开课时间以录取通知书为准。

申请日期：

2024年9月1日-2024年12月31日（春季学期开学）
2024年9月1日-2025年6月30日（秋季学期开学）

授课方式与对象：

针对中国境内以及来自学习类签证已经开放国家的学生，该项目采用现场授课模式。

费用明细：

1. 报名费：500元人民币（自费），800元人民币（奖学金）（无论录取与否，报名费不予退还）
2. 学费：一学期：8000元人民币；
一学年：15000元人民币
3. 保险费：800元/年
4. 住宿费：费用根据所选房型确定，具体费用请查看：<http://sie.xjtu.edu.cn/jxj/fy.htm>
住：保险费及住宿费仅针对在中国境内学习的学生。

申请要求与材料

入学要求：

1. 18周岁以上，45周岁以下，身体健康
2. 持有外国普通有效护照

申请材料：

1. 有效普通护照
2. 无犯罪记录证明
3. 最高学历证明（中/英文版本）
4. 外国人体格检查和血液检查报告（具体格式请查看如下链接：
<http://sie.xjtu.edu.cn/sqzn/sqclxz.htm>）
5. HSK证书（如有）

*学校会根据申请者情况要求提交其他材料。

申请流程

1. 访问国际教育学院网上报名系统：
<http://isso.xjtu.edu.cn/recruit/login> 并随时关注系统和邮箱通知；
2. 注册并填写申请信息，上传申请材料扫描件至网上报名系统；
3. 根据通知支付报名费。预录取学生须在学校规定时间内登陆申请和招生系统预交学费。如无法进行网上支付，则需根据系统内提示将学费汇入我校指定银行账号，并将汇款凭证扫描件上传到系统中。学生如未能在规定时间内预交学费，将被取消预录取资格。
4. 确认收到学费后申请完成，学校会发放录取材料。

课程介绍

课程内容：

1. 主修课：汉语精读、汉语口语、汉语听力、汉语阅读写作。
2. 选修课：汉字书写、汉语正音、书法、中国画、剪纸艺术、中国民歌、太极拳。商务汉语、中国诗词、古代文学、现当代文学、汉字历史与发展、影视欣赏、成语选讲等。
3. 语言文化实践及各类竞赛活动。

项目层级：

为准确区分留学生的汉语水平，国际教育学院汉语进修培训中心在开课前将安排汉语水平检测，根据学生的汉语水平进行分班。课程级别分为初级、中级、高级三个等级共五个层次的教学，汉语水平突出的学生还可根据具体情况学习汉语言本科专业相关课程。课时为每周20课时。

本项目层级、课程内容及学习目标设置如下。

层级	预计汉语水平	课程内容
初级1（进修一班）	HSK二级水平以上	汉语读写、汉语听说、中国文化-基础(选修)
初级2（进修二班）	HSK三级水平以上	
中级1（进修三班）	HSK三级水平以上或达到四级水平	汉语读写、汉语听说汉语阅读写作、中国文化-进阶（选修）
中级2（进修四班）	HSK四级水平以上或达到五级水平	
高级（进修五班）	HSK五级水平以上	汉语读写、汉语听说汉语阅读写作、中国文化-高阶（选修）

教材：《汉语教程》（第三版），《发展汉语》（第二版）等系列教材及自编教材。

评估、考核方式：课程评估采取笔试或笔试+口试方式。总成绩=平时成绩50%+期末成绩40%+出勤及课堂表现10%。

项目特色

小班教学：每班不超过25人

结业证明：针对顺利结业的学生颁发正式的成绩单及结业证书

奖学金

汉语进修生可申请国际中文教师奖学金、西安市一带一路外国留学生奖学金，具体请查看
<https://sie.xjtu.edu.cn/jxj/zgzfjxj.htm>

联系人：jinkefei@xjtu.edu.cn



XI'AN JIAOTONG UNIVERSITY

CHINESE LANGUAGE PROGRAM

2025

